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NR: INDHOLD: TID SAGSBE-
HANDLING:
Beslutning (B)
Drøftelse (D)
Orientering (O)

AN-
SVAR-
LIG: 

FORBERE-
DELSE: Hvad 
må vi andre 
gøre for at være 
forberedt?

REFERAT:

1  Godkendelse af dagsorden Godkendt.

2  Nyt fra elevråd 
10 min O

Da mødested er ændret deltager de to repræsentanter fra Skovbakken 
ikke.

3 Oplæg af Charlotte Hølgen fra Fore-
byggelse og rusmiddel med efterføl-
gende drøftels.

40 min O, D
Charlotte Hølgen arbejder i Forebyggelse og rusmiddel, og arbejder til 
daglig med børn og unge, som vokser op i et hjem med rusmiddel.
Der arbejdes nu med et projekt: Tidlig opsporing af børn og unge fra fami-
lier med rusmiddelproblemer.
Alkohol er et problem i familien, hvis det går ud over det følelsesmæssige i 
familien, uro, forandringer og utryghed. Det vil oftest være barnets oplevel-
ser der gør, at der er et problem i familien. 

Arbejdsgruppe – Fokus på at inddrage forældre.
Vigtigt projekt, da hver 10. barn har en forældre med et skadeligt forbrug af 
alkohol.
Alkohol rammer hele familien, og har store konsekvenser for alle familie-
medlemmer.
Projektet i skoledelen har været et forløb: ”Tal om det”
hvor dagsordenen er følelser, stemninger, noget er svært, hemmeligheder 
og her tales om psykisk sygdom, skænderier og alkohol i familien. 

Det første forløb er iværksat på afdeling Skovbakken i 5.klasserne, hvilket 
har været rigtig godt. Forældrene er blevet orienteret inden forløbet i klas-
serne. 

In-put fra forældrene:
Kan et emne også være fysisk sygdom og det at miste?

Hvordan spotter vi de børn som er i familier med rusmiddel problematik-
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ker? Ca 50% af børnene udviser tegn på mistrivsel, men mange voksne er-
kender ikke problemet og det er derfor svært at nå ind til børnene.

”Tal om det” er en indsats, der henvender sig til børnene. 
*Men man kan være undersøgende på, om forældre skal inviteres ind til et 
orienterende forældremøde om forløbet, som er blevet gennemgået med 
børnene.
*Eller om det vil være interessant for forældrene at blive orienteret tidligere 
på året om at et tiltag bliver iværksat i løbet af skoleåret.

4 Drøftelse af nye devices. BBO 

Spørgsmål stillet i sidste referat. 
BBO kan præcisere.

30 min D
Notater fra sidste møde opsummeres og vi arbejder videre ud fra:

Bestyrelsen har brug for at få input fra medarbejderne, så der kan tages 
stilling til, hvilke principper der skal laves fra bestyrelsens side, ud fra devi-
ces som læringsredskab. Hvad er vigtigt skolebestyrelsen tager stilling til?
Fokus på det håndgribelige i principperne. 

Forslag til konkrete spørgsmål til medarbejderne: 
*Hvordan bruges i-Pads meningsfyldt i skoletiden?
*Skal der laves lektier i indskolingen og derfor i-Pad med hjem?
Dilemmaer – f.eks. opladning, spil, apps, brugen i det daglige, brugen 
hjemme, ens retningslinjer i faserne og eller afdelingerne?

Kan forældrene inddrages i det senere forløb?
Kan elevrådet inddrages?

Stadig uklart, hvornår eleverne får de nye devices.

5 Opfølgning på den økonomiske situ-
ation 

    - økonomisk analyse

    - midtvejsevaluering af sparetiltag

    - prognose for 2019 og 2020

30 min O EMØ
Økonomi
*Tilførsel af midler, indeholdt i prognose for 2019 samt nedbringelse af 
underskud
*Handleplan for 2019 
*Prognose for 2019 - ultimo november, underskudet ser ud til at vokse 
trods sparetiltagene. 
*Sparetiltag og konsekvenser
*Økonomi analysen endnu ikke fremlagt for politikerne
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(og derfor heller ikke i skolebestyrelsen)
*Rådighedsbeløbet skal dække en række udgifter- herunder hverdagsef-
fektiviseringer, ekstra løn mm. For øjeblikket dækker det ikke udgifterne. 
*Overvejelser omkring økonomianalysen 
 - ledelsen laver et oplæg om kommende besparelser, hvor overvejelserne 
indtænkes. 

Skolebestyrelsen overvejer endnu engang at invitere et medlem fra byrådet 
til et skolebestyrelsesmøde, således politikerne kan få et førstehåndsind-
tryk af skolernes økonomiske udfordringer.

6 Meddelelser 

    - proces mod værdier og vision

    - kvalitetsudvikling, et pilotprojekt 

5 min
 Vestskolens gode præstationer i læsning og nationale test.
 Fremadrettet arbejdsopgave sammen med medarbejderne er at ar-

bejde med værdier og visioner.
 Skolen er i gang med et pilotprojekt omkring kvalitetsudvikling ved 

brug af data.
7  Evt. 5 min
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